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Zápis č.3/2020 ze schůze ÚOK ze dne 6. března 2020 v hotelu Trim 

Pardubice   

   
 

 
Přítomni: Ing. Petr Gajda, Jiří Holaň, Mgr., Roman Kučera, Mgr. Jaroslav Víšek, Drahomíra 

Dufková 

 

Omluveni: Ing. Miroslav Otruba, Mgr. Bc. Alexandr Veselý 

 

Komise posuzovatelů: Martin Smetana, Jiří Sčebel 

 

Kontrolní komise: Ing. Václav Krůta 

 

Program jednání: 

1) Zahájení a přivítáni 

2) Schválení programu, ověřovatelé zápisu 

3) Kontrola plnění 

4) Došlá korespondence 

5) Zhodnocení školení adeptů (př. Smetana) 

6) Příprava školení posuzovatelů (př. Holaň) 

7) Zapracování připomínek ke statutu posuzovatelů a jeho schválení 

8) Vize 2020 - elektronické posuzování + vzorník 

9) Příprava Konference 2020 

10) Návrh rozpočtu pro rok 2021 

11) Diskuze 

12) Závěr 

 

 

 



  Ad. 1) Přivítání 

  Předseda Ing. Petr Gajda přivítal přítomné a zahájil jednání v 20:30 hod. Jednání bylo svoláno 

elektronickou poštou. Tajemnice Lucie Berná, byla pověřena sepsáním zápisu.  

Ad. 2) Schválení programu jednání + volba ověřovatelů zápisu  

Přítomní schválili předložený program jednohlasně. Ověřovateli zápisu byli zvoleni př. Roman 

Kučera a Drahomíra Dufková. 

 

Ad. 3) Kontrola usnesení z předešlých jednání ÚOK 

 

USNESENÍ 19/5/7/1: Př. Otruba bude nadále ve věci vzorníku moravského pštrosa pracovat 

a na příštím jednání seznámí členy ÚOK s výsledky jednání.  

Úkol trvá do 31.3.2020. Př. Otruba ve spolupráci s př. Ráčkem a př. Veselým znovu osloví pana 

Šindeláře s možností úpravy standardu moravského pštrosa včetně barvy. 

 

USNESENÍ 19/5/13/2: Př. Víšek a př. Veselý připraví oficiální žádost předsedovi 

Evropského svazu ohledně udělení výjimky na posuzování české kropenky. Termín odeslání 

žádosti do 31. 12. 2019. 

Př. Veselý připravil dopis se žádostí o udělení výjimky na posuzování české kropenky, který bude 

do konce dubna odeslán na Evropský svaz. 

Zodpovídá: Mgr. Veselý a paní Berná termín: do 20.4.2020 

 

USNESENÍ 19/5/16/3: Př. Gajda a př. Berná prověří do lednového jednání existující 

usnesení o vyhlašování třídy AOC na všech stupních výstav. Př. Veselý připraví článek do 

časopisu Chovatel o třídě AOC.  

Př. Víšek zajistí do 28.2.2020 aktualizaci výstavních podmínek se specifikací třídy AOC u 

sekretariátu ČSCH – Ing. Novotného pro Celostátní výstavu CHOVATEL 2020. 

Prodloužen termín do 31.5. 2020, převezme př. Víšek se standardovou komisí. 

 

USNESENÍ 20/1/4/1: ÚOK schvaluje peněžní podporu pro Klub chovatelů českých bubláků 

a pro Klub chovatelů benešovských holubů ve výši 5000,- Kč. Pro Klub chovatelů rejdičů a 

racků ve výši 3000,- Kč. 



ÚOK schvaluje zveřejnění vzorníku českého bubláka z publikace Národní plemena 

okrasných holubů ČR z roku 2011 pro účely připravované publikace ke 100. výročí založení 

Klubu chovatelů českých bubláků 1921–2021. 

Vyplacení finanční podpory klubům zajistí tajemnice Lucie Berná do 28.2.2020.  

Splněno 

 

USNESENÍ 20/1/4/2: ÚOK dává za úkol standardizační komisi do 31.3.2020 zajistit vydání 

standartu staropolského rysa včetně kresby. Tajemnice Lucie Berná zajistí odpověď pro př. 

Fendricha, ohledně zařazení do platného vzorníku holubů staropolského rysa v průběhu 

roku 2020.  

Př. Gajda vyzve oficiálně polskou stranu o vydání kreseb pro staropolského rysa – Termín do 

31.3.2020 

 

USNESENÍ 20/1/4/3: ÚOK schvaluje udělení vyznamenání prvního stupně za zásluhy pro 

př. Petra Čecha, které mu bude předáno na Konferenci odbornosti chovatelů holubů 

v Pardubicích 2020. Vyznamenání zajistí tajemnice Lucie Berná.  

Splněno 

 

USNESENÍ 20/1/6/1: Členové ÚOK do 31. 1. 2020 se písemně vyjádří v e-mailové 

korespondenci předsedovi ÚOK k předloženým návrhům změn v organizačnímu řádu 

odbornosti chovatelů holubů – revize 2020 a statutu sboru posuzovatelů holubů ČSCH – 

revize 2020. 

K předloženým návrhům dorazily dvě připomínky, které byly projednány. ÚOK o nich bude dále 

jednat. 

 

USNESENÍ 20/1/7/1: Přítel Kučera do 10.2.2020 zašle předsedovi ÚOK seznam plemenných 

chovů, které byly a budou zkontrolovány. Ve spolupráci s tajemnicí Lucií Bernou zajistí př. 

Kučera rozeslání tabulek s výkazy na plemenné chovy do 10.2.2020. 

Tabulky byly odeslány v termínu do 10. 2. 2020. Úkol trvá ve znění dodání seznamu 

zkontrolovaných PCH př. Kučerou do termínu konání konference sekce chovatelů holubů. 

 

USNESENÍ 20/1/8/2: Př. Kučera spolu s př. Otrubou zjistí možnosti podestýlky na Národní 

výstavě. Projedná s pořadatelem výstavy a informuje ÚOK na příštím jednání. 



Př. Kučera seznámil s jednáním s př. Matoušem na kterém projednali různé verze možných 

podestýlek pod holuby při Celostátní výstavě Chovatel. Př. Holaň nabídl zjištění možnosti dodání 

štěpky pod holuby a zajištění informací o možné cenové nabídce. 

Doplnění usnesení – Př. Holaň prověří možnosti dodání dřevěné štěpky na národní výstavu – 

termín: do příštího jednání ÚOK. 

 

USNESENÍ 20/1/10/1: Př. Gajda rozešle návrhy podpory chovatelským klubům pro rok 

2020 členům ÚOK během měsíce ledna. Návrh podpory bude rozeslán v měsíci únoru na 

chovatelské kluby. Zajistí př. Gajda a tajemnice Lucie Berná. Splněno 

 

USNESENÍ 20/1/12/1: Při školení posuzovatelů budou vydávány všem posuzovatelům nová 

razítka, která nechá během měsíce února vyrobit ÚOK. Každý z posuzovatelů bude hradit 

částku 200,- Kč, rozdíl ceny bude uhrazen z rozpočtu ÚOK.  

Bude splněno 7.3.2020 v průběhu školení posuzovatelů. 

 

USNESENÍ 20/1/13/1: Př. Gajda a tajemnice Berná zašle členům ÚOK a klubům pozvánku s 

programem na Aktiv chovatelských klubů 2020.  

Splněno 

 

USNESENÍ 20/1/16/1: ÚOK rozhodla o požadavku jednotlivých klecí na výstavách pro 

holuby v rozměru 50 x 50 x 50 cm.  

Úkol trvá do konce března, zajistí tajemnice Lucie Berná. 

 

Ad. 4) Došlá korespondence 

Žádost Klubu německých výstavních holubů o finanční podporu k 65. výročí založení klubu, na 

vydávání klubových zpravodajů a na činnost klubu. 

Další žádost přišla od Klubu bradavičnatých plemen, který v tomto roce oslaví své 65. výročí 

založení klubu. 

Dorazila také žádost pana Sudy za Klub pražských krátkozobých rejdičů o finanční příspěvek (cca 

1000–1500 kč) na nákup pohárů na příští speciální výstavu, která se bude konat opět při výstavě 

Náš chovatel v lednu 2021 v Lysé nad Labem. 

Žádost Klubu velkých voláčů o poskytnutí perokreseb na výrobu propagačních předmětů klubu. 

 



USNESENÍ 20/3/4/1: ÚOK schvaluje finanční podporu pro Klub německých výstavních 

holubů ve výši 3000,- Kč. 

Dále ÚOK schvaluje finanční podporu pro Klub bradavičnatých plemen ve výši 3000,- Kč. 

Vyplacení finančních podpor pro kluby zajistí tajemnice Lucie Berná. 

Žádost Klubu pražských krátkozobých rejdičů prozatím ÚOK neschvaluje a doporučuje 

další jednání s klubem. Zajistí Drahomíra Dufková. 

Dále ÚOK chovatelů holubů schvaluje žádost Klubu velkých voláčů o poskytnutí perokreseb 

klubu na výrobu propagačního předmětů. 

 

 

Ad. 5) Zhodnocení školení adeptů (př. Smetana) 

Př. Martin Smetana seznámil přítomné s uskutečněným školením adeptů ze dne 15. – 16. 2. 2020 

v hotelu Trim v Pardubicích. Citace: Pozváno bylo sedm adeptů, pět adeptů se dostavilo. Jeden byl 

řádně omluven a druhý se omluvil až po urgenci. Školení bylo dvoudenní, bylo rozděleno na 

praktickou a teoretickou část. V praktické části byli lektoři př. Otruba, př. Kučera a př. Sčebel 

v teoretické části byl lektor př. Víšek a př. Smetana. Na začátku školení si adepti vyplnili poměrně 

náročný test. Jeho úspěšnost byla 60 až 85 %. Dále dostali adepti poznávací test dvaceti plemen 

z našeho stávajícího vzorníku. Její úspěšnost byla 30 až 95 %. Zvláště u nových adeptů došlo 

k poměrně velké progresi znalostí s porovnáním s přijímacími testy. Adepti během svého 

adeptování dostávají také domácí úkoly, které se jim zatím daří úspěšně plnit. Jediný problém 

nastává u adepta Hradílka, který se školení adeptů už druhý rok nezúčastňuje.  

Model tohoto školení adeptů se velmi dobře osvědčuje a další roky bychom v tomto chtěli 

pokračovat. Na školení nebyla využita možnost klubů, kdy mohou navrhnout svého klubového 

adepta. 

 

 

Ad. 6) Příprava školení posuzovatelů (př. Holaň) 

Př. Holaň informoval členy jednání o přípravách školení posuzovatelů. Při přípravě školení je 

vycházeno z celkové potřeby zvyšování vzdělávání našich posuzovatelů hlavně u národních 

plemen a u plemen s vyšší náročností na posuzování v hlavních plemenných znacích. Dále 

budeme poukazovat na nedostatky při vyplňování oceňovacích lístků. Př. Baláš naváže na svou 

loňskou přednášku, která se bude týkat barev a kreseb. Pokračovat budeme organizací sboru a 

událostmi, které se událi v loňském roce. Připraven je každoroční kvíz o holubech, diskuze u 

kulatého stolu a další zajímavá přednáška o Moravském voláči sedlatém, kterou si chovatelé 



vyžádali. Př. Smetana má připravenou krátkou zprávu o výchově adeptů. Př. Víšek nás seznámí 

s nově uznaným stříkaným rázem u Benešovského holuba a s přípravou nového vzorníku, 

potažmo s prací standardizační komise. Na neděli jsou připraveny přednášky ve skupinách. 

Dalším bodem školení bude nový statut sboru a jeho následné schválení. Doufáme, že školení 

bude plnohodnotné a proběhne bez jakýchkoliv emocí. 

 

 

Ad. 7) Zapracování připomínek ke statutu posuzovatelů a jeho schválení 

Př. Gajda informoval o došlých připomínkách k návrhu statutu posuzovatelů, které ÚOK 

v průběhu schůze projednalo a zapracuje je do návrhu. Definitivní návrh bude přednesen na 

zítřejším školení posuzovatelů.  

USNESENÍ 20/3/7/1: ÚOK doporučuje schválení statutu sboru posuzovatelů na nedělním 

jednání sboru posuzovatelů holubů dne 8.3.2020. Schváleno jednohlasně. 

 

 

Ad. 8) Vize 2020 - elektronické posuzování + vzorník 

Př. Gajda vysvětlil přítomným, o co se bude v budoucnu jednat. Na posledním jednání ÚVV bylo 

schváleno financování studie proveditelnosti VIZE 2020.  

 

Digitalizace chovatelství – VIZE 2020 

Příprava na nového vydání vzorníků /převážně elektronická verze – omezeně v tištěné 

podobě. Elektronické posuzování na velkých výstavách (bez nutnosti zapisovatelů – 

zrychlení a zjednodušení procesů) 

 

Vize – připravit 2 rozhraní – modul KATALOG a modul POSUZOVATEL 

1) modul KATALOG, kdy jednotliví uživatelé (chovatelé) nahlásí zvířata do 

elektronického katalogu, který bude dle určité posloupnosti a závislosti řadit jednotlivá 

zvířata na výstavě. Notifikace o zaplacení promofaktury, automatická odpověď mailem 

chovateli, apod… 

 

2) modul POSUZOVATEL – aplikace na tablety s možností hlasového záznamu pro 

ocenění zvířat. Dojde k přenesení vstupních údajů z modulu katalog (plemeno, barva, 

kresba, číslo kroužku apod..). Následně v aplikačním rozhraní na tabletu dojde při 

hlasovém záznamu posuzovaného zvířete k převedení na text a zaznačení do 



elektronického oceňovacího lístku (stejný princip jak mluvená sms zpráva).  Následně 

odeslání ocenění k tisku a přenesení bodů do modulu katalog. 

 

 

 

Ad. 9) Příprava konference 2020 

Př Gajda informoval o termínu Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů holubů, která 

by se měla uskutečnit v neděli 24. května 2020 v hotelu Trim Pardubice. Program konference 

bude rozeslán v dostatečném časovém termínu, zahájení konference bude v 10.00 hodin. 

 

USNESENÍ 20/3/9/1: Předseda Gajda spolu s tajemnicí Lucií Bernou připraví návrh 

programu konference a následně rozešle členům ÚOK s organizačním řádem 

k připomínkování. Jednohlasně schváleno. 

 

 

Ad. 10) Návrh rozpočtu pro rok 2021 

Př. Gajda představil návrh rozpočtu na rok 2021, který téměř kopíruje rozpočet z roku 2020. 

Rozpočet je reálný a jeho návrh bude zaslán delegátům konference chovatelů holubů a přednesen 

na ústřední konferenci delegátů chovatelů holubů.  

 

 

Ad. 11) Diskuze 

Př. Holaň vznesl dotaz k situaci posuzovatele pana Ostrého, který opakovaně porušil usnesení 

sboru kdy posuzoval při pozastavené činnosti v Kolíně a tři roky po sobě se neúčastní školení 

posuzovatelů. Nevyužil ani nabídku na přezkoušení v Sedlčanech, které mu bylo nabízeno ze 

strany komise sboru. Komise sboru dává návrh na ukončení činnosti panu Ostrému. 

Technické záležitosti ohledně vyřazení př. Ostrého z posuzovatelského sboru zajistí Komise sboru 

posuzovatelů – odpovídá př. Holaň a Smetana. 

Jednohlasně schváleno 

 

Př. Gajda informoval o výrobě nových razítek a průkazů pro posuzovatele, které budou vydány na 

zítřejším školení posuzovatelů. Vydáním nových průkazu pozbývá platnost starých průkazů, 

kterým tudíž končí platnost 9.3.2020. 

 



Dále př. Gajda otevřel otázku účasti klubů na nedělním Aktivu 2020, která je velmi nízká. Kluby, 

které v daném časovém termínu neodešlou potvrzení o účasti na Aktivu nebudou v dalších letech 

přizváni k jednání. 

Schváleno jednohlasně. 

 

Př. Holaň navrhl finančně podporovat účast na mezinárodním školení posuzovatelů, těm 

posuzovatelům, kteří si řádně plní své povinnosti a jsou minimálně 5 let členy sboru posuzovatelů 

holubů ČSCH.  

Schváleno jednohlasně. 

 

Př. Sčebel požádal o vysvětlení, ve které kolonce evidovat čestné členy při vyplňování hlášení 

klubu.   

Př. Smetana odpověděl, že čestné členy může uvádět do celkového počtu členů. 

 

USNESENÍ 20/3/11/1: ÚOK stanovuje kárnou komisi ve složení Martin Smetana – předseda 

kárné komise, členové MVDr. Václav Ráček, Ing Miroslav Otruba k prošetření písemného 

podnětu komise sboru posuzovatelů k posuzování p. Ostrého při pozastavené činnosti 

posuzovatele holubů. 

 

USNESENÍ 20/3/11/2: ÚOK schvaluje finančně podporovat účast na mezinárodním školení 

posuzovatelů, těm posuzovatelům, kteří si řádně plní své povinnosti a jsou minimálně 5 let 

členy sboru posuzovatelů holubů ČSCH.  

 

 

Ad. 12) Závěr 

Předseda ÚOK Ing. Petr Gajda po vyčerpání všech bodů programu ve 22:55 hodin jednání ukončil 

a poděkoval přítomným za čas, který strávili dnešním jednáním a za jejich konstruktivní názory 

k bodům programu. 

 

 

 

 

 

Ověřovatel zápisu: Kučera Roman a Drahomíra Dufková 



Zápis vypracovala: Lucie Berná – tajemnice ÚOK chovatelů holubů 


